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Tisztelt Elnök Asszony!

„Megvalósul-e a 2006-2010-es kormányzati ciklusban a Közép Duna völgyi

hulladékgazdálkodási program?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok

intézni Persányi Miklós környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrhoz . Válaszát írásban

várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Koalíciós partnerükkel közösen elkészített választási programjuk környezetvédelemről szóló

részében nagy érdeklődéssel olvastam, hogy a kormányzat a következő ciklusban elszánt a

Közép-Duna völgy hulladékgazdálkodási problémáinak megoldására . A program tartalmazza,

hogy a kormányzat 3 megyében, 169 településen összesen 675 ezer ember életét akarja

megkönnyíteni intézkedéseivel . A választási programban mindezeken kívül az is szerepel,

hogy 45 milliárd forintnyi forrást kíván rendelkezésre bocsátani az állam a fejlesztési program

kivitelezésére .

Kormányprogramjuk vonatkozó része azonban meglehetősen hiányosnak bizonyult . A

program már csak 6 hulladékgazdálkodási rendszer elindításáról és további 6 előkészítéséről

szól, holott a választási program több mint 10 ilyen program elindítását ígérte . Ennél is

nagyobb probléma, hogy a választási programmal ellentétben nem jelölt meg anyagi forrást a

fejlesztések kivitelezésére csak arról szól, hogy 800 településen 2 millió lakos számára fogják

biztosítani a hulladék megfelelő kezelését .

Sajnálatos módon Magyarország az elmúlt évek tapasztalatai alapján, hulladékgazdálkodás

területén lépéshátrányban van az unió többi országával szemben. A kormányzat az uniós



támogatások társfinanszírozási kötelezettségét sem tudta vállalni . 2004-ben komoly ígéretet

kaptunk Miniszter úrtól arra nézvést, hogy 2009-re felszámolják a nem megfelelő

hulladéklerakókat az országban és 2008-ra 45%-ra növelik a szelektív hulladékgyűjtés

arányát. Ezzel szemben a valóság az, hogy a kötelezettségek végrehajtásához szükséges

állami források az időarányos megvalósításhoz nem állnak rendelkezésre . A hulladékkezelési

feladatok megoldásához központi költségvetési forrásokat nem biztosítottak, ezzel

Magyarország a hulladékgazdálkodás területén lemarad uniós társaitól .

Mindezek fényében tisztelettel kérdezem Miniszter Urat :

1 . Elindul-e a választási programjukban megígért Közép-Duna völgyi

hulladékgazdálkodási program a 2006-2010-es kormányzati ciklusban?

2. Mekkora forrást kíván biztosítani a kormányzat a program megvalósítására?

3. Milyen konkrét fejlesztési elképzelésekkel rendelkezik a szaktárca Bács-Kiskun

megyét tekintve a hulladékgazdálkodási problémák megoldására?

Budapest, 2006 . július 11 .

Tisztelettel várom válaszát :

Bányai Gábor
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség
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